
 

BRM.0002.1.2024 

 

P r o t o k ó ł  nr  LXXVIII/2024 

sesji Rady Miejskiej Inowrocławia, 

odbytej 29 stycznia 2024 r.  
w Urzędzie Miasta Inowrocławia 

 

........................................................................................................................................ 
 

Ad 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 
 

Tomasz Marcinkowski, Przewodniczący Rady Miejskiej o godz. 1000 otworzył 

LXXVIII sesję Rady Miejskiej Inowrocławia i po powitaniu radnych oraz 

zaproszonych gości stwierdził, iż w sesji uczestniczy 20 radnych, co wobec 

ustawowego składu Rady wynoszącego 23 osoby, stanowi kworum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych decyzji i uchwał.  
 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 

Sesji przewodniczył: Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI. 
 

Sekretarz obrad: Ewa Podogrodzka. 
 

Na sesję spóźnili się radni: Jacek Tarczewski, Grzegorz Olszewski. 
 

Ad 2. Propozycje zmian do porządku obrad. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI:  

Wysoka Rado, proponuję dokonanie zmiany w porządku obrad dzisiejszej sesji 

poprzez  dodanie trzech punktów: 
 

1. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia terminów realizacji 

czynności niezbędnych do dokonania wyborów uzupełniających ławników na 

kadencję 2024-2027 do Sądu Rejonowego w Inowrocławiu. 
  

Przystępujemy do głosowania.  
 

Głosowanie 1 – za przyjęciem zmiany i dodaniem punktu do porządku obrad. 
 

Wynik głosowania: za - 20, przeciw – 0, wstrzym. się – 1. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 

Przegłosowaną zmianę proszę umieścić w punkcie 16 porządku obrad.  
 

2. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania Zespołu 

Opiniodawczego do wyboru ławników.  
 

Przystępujemy do głosowania.  
 

Głosowanie 2 – za przyjęciem zmiany i dodaniem punktu do porządku obrad. 
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Wynik głosowania: za - 20, przeciw – 0, wstrzym. się – 1. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Przegłosowaną zmianę proszę umieścić w punkcie 17 porządku obrad.  
 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie w sprawie zgody na rozwiązanie z 

radnym stosunku pracy. 
 

Przystępujemy do głosowania.  
 

Głosowanie 3 – za przyjęciem zmiany i dodaniem punktu do porządku obrad. 
 

Wynik głosowania: za - 17, przeciw – 0, wstrzym. się – 3. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 

Przegłosowaną zmianę proszę umieścić w punkcie 18 porządku obrad. Tym samym 

w pozostałych punktach porządku obrad ulegnie zmianie numeracja. 
 

Stwierdzam, że Rada obradować będzie zgodnie z przesłanym porządkiem obrad, 

który uwzględnia przyjęte zmiany. 

 

Porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Propozycje zmian do porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu LXXVII sesji Rady Miejskiej Inowrocławia.  

4. Wybór sekretarza obrad.  

5. Informacja o pracy pełniącego funkcję Prezydenta Miasta Inowrocławia, w tym z 

wykonania uchwał Rady Miejskiej Inowrocławia. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta 

Inowrocławia na rok 2024: 

− wystąpienie pełniącego funkcję Prezydenta Miasta Inowrocławia w sprawie 

przedstawienia projektu uchwały budżetowej, 

− przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

− przedstawienie opinii komisji Rady Miejskiej, 

− zajęcie stanowiska przez pełniącego funkcję Prezydenta Miasta Inowrocławia 

odnośnie przedstawionych opinii, 

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

− głosowanie. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta Inowrocławia na lata 2024-2034: 

− wystąpienie Skarbnika Miasta Inowrocławia, 

− wystąpienie Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów,  

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

− głosowanie. 



3 
 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia sieci prowadzonych przez 

Miasto Inowrocław publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych  

w szkołach podstawowych: 

− wystąpienie Naczelnika Wydziału Oświaty i Sportu, 

− wystąpienie Przewodniczącej Komisji Oświaty i Kultury,  

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

− głosowanie. 

9. Przedstawienie informacji nt. funkcjonowania żłobków miejskich w Inowrocławiu: 

− wystąpienie Naczelnika Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia, 

− wystąpienie Przewodniczącej Komisji Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej, 

− zapytania i dyskusja. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia, że miejscowy plan 

zagospodarowania przestrzennego nie narusza ustaleń studium uwarunkowań  

i kierunków zagospodarowania przestrzennego: 

− wystąpienie Naczelnika Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości, 

− wystąpienie Przewodniczącego Komisji Ładu Przestrzennego, Gospodarki 

Nieruchomościami i Spraw Mieszkaniowych, 

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

− głosowanie. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozstrzygnięcia o sposobie realizacji, 

zapisanych w planie, inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej należących do 

zadań własnych gminy, oraz zasadach ich finansowania:    

− jak w punkcie 10. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Miasta Inowrocławia dla obszaru położonego w rejonie ulic: 

Nowej, Spółdzielców, Transportowca, Pogodnej, Stanisława Przybyszewskiego  

i Poznańskiej: 

− jak w punkcie 10. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie oceny aktualności studium 

uwarunkowań i kierunków  zagospodarowania przestrzennego oraz miejscowych 

planów zagospodarowania przestrzennego Miasta Inowrocławia: 

− jak w punkcie 10. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zrzeczenie się 

prawa użytkowania wieczystego: 

− jak w punkcie 10. 

15. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi: 

− wystąpienie Przewodniczącej Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

− głosowanie. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia terminów realizacji czynności 

niezbędnych do dokonania wyborów uzupełniających ławników na kadencję  

2024-2027 do Sądu Rejonowego w Inowrocławiu: 

− wystąpienie Przewodniczącego Rady Miejskiej Inowrocławia, 

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 



4 
 

− głosowanie. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania Zespołu Opiniodawczego do 

wyboru ławników:   

− jak w punkcie 16. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zgody na rozwiązanie z radnym 

stosunku pracy: 

− wystąpienie Przewodniczącego Rady Miejskiej Inowrocławia, 

− wystąpienie Radnego Rady Miejskiej Inowrocławia, 

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

− głosowanie. 

19. Przedstawienie obwieszczenia w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały  

w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości, którzy pozbywają się z terenu nieruchomości nieczystości 

ciekłych oraz właścicieli, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy:    

− wystąpienie Przewodniczącego Rady Miejskiej Inowrocławia,  

− zapytania i dyskusja. 

20. Przedstawienie obwieszczenia w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały  

w sprawie regulamin utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta 

Inowrocławia: 

− jak w pkt 19.  

21. Przedstawienie obwieszczenia w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały  

w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  

i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi: 

− jak w pkt 19. 

22. Wolne wnioski i informacje bieżące. 

23. Zakończenie obrad. 

 

Ad 3. Przyjęcie protokołu LXXVII sesji Rady Miejskiej Inowrocławia: 
 

Grzegorz Piński – sekretarz obrad LXXVII sesji Rady Miejskiej Inowrocławia  

z 21 grudnia 2023 r.: 

Poinformował, że zapoznał się z protokołem, który odzwierciedla przebieg sesji 

i wnosi o jego przyjęcie. 
 

Głosowanie  4 - przyjęcie protokołu z LXXVII sesji Rady Miejskiej Inowrocławia: 
 

Wynik głosowania: za -  22, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 5 do protokołu. 
 

Ad 4. Wybór sekretarza obrad: 
   

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Na sekretarza obrad proponuję panią radną Ewę Podogrodzką. 

http://bip.inowroclaw.pl/bip_download.php?id=32309


5 
 

Czy są inne propozycje? Nie widzę. Czy pani radna wyraża zgodę? 
 

Ewa Podogrodzka – Radna RMI: 

Tak, wyrażam zgodę. 
 

Głosowanie 5 -  wybór sekretarza obrad (Ewa Podogrodzka):  
 

Wynik głosowania: za -  21, przeciw – 0, wstrzym. się – 1. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 6 do protokołu. 
 

Sekretarzem obrad została pani radna Ewa Podogrodzka. 

 

Ad 5. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Inowrocławia, w tym z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej Inowrocławia: 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Informację tę otrzymaliście Państwo na piśmie wraz z materiałami na sesję. Zapytania 

do informacji radni mogli i mogą składać na piśmie. 

 

Ad 6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta 

Inowrocławia na rok 2024: 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Szanowni Państwo, projekt uchwały został przesłany wszystkim radnym drogą 

elektroniczną w dniu 21 grudnia 2023 r. 

Proszę o zabranie głosu przez pełniącego funkcję Prezydenta Miasta Inowrocławia  

p. Wojciecha Piniewskiego.  
 

Wojciech Piniewski – pełniący funkcję Prezydenta Miasta Inowrocławia: 

Wysoka Rado, Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo za moment pani Skarbnik 

przedstawi projekt budżetu na rok 2024. Ja mogę tylko wstępnie powiedzieć, że nie 

pamiętam takiej sytuacji, przynajmniej od 20 lat, aby budżet był uchwalany tak późno. 

Wiele przyczyn się na to złożyło, najważniejsze to chyba ten długi 44 dniowy okres 

oczekiwania na pełniącego funkcję Prezydenta, bo w tym czasie nikt nie był w stanie 

i nie miał kompetencji prawnych, aby podejmować decyzje. Projekt budżetu został 

złożony Państwu i przekazany do Regionalnej Izby Obrachunkowej oraz do 

Przewodniczącego Rady Miejskiej z podpisem pana Marka Słabińskiego, ówczesnego 

pełniącego funkcję Prezydenta. Oparty jest o wskaźniki, dane, jakie były w roku 2023 

na etapie przygotowania tego budżetu, a już dziś mogę powiedzieć, że z pewnością 

ten projekt będzie wielokrotnie zmieniany. O szczegóły poproszę panią Skarbnik.  
 

Dorota Rutkowska –  Skarbnik Miasta Inowrocławia: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, proszę o rozpatrzenie uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2024, przyjętego zarządzeniem 

pełniącego funkcję Prezydenta Miasta Inowrocławia z dnia 19 grudnia 2023 r.  

Ogólne jego parametry są następujące :   

1. Dochody – w kwocie 416 762 146 zł.  

http://bip.inowroclaw.pl/bip_download.php?id=32314
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2. Wydatki – w kwocie  418 632 755,14 zł. 

3. Deficyt – w kwocie 1 870 609,14 zł. 
 

Projekt ten spełnia normy określone w ustawie o finansach publicznych. Planowany 

deficyt zostanie sfinansowany kredytem. Obsługa długu oraz utworzone rezerwy są 

zgodne z ustawą o finansach publicznych. 
 

Projekt budżetu na 2024 r. zapewnia środki na: 

1) oświatę w łącznej kwocie prawie 136 mln zł, z czego finansowanie subwencją 

oświatową w kwocie ponad 77 mln zł.  

2) zapewniono środki na dofinansowanie komunikacji miejskiej (14 mln zł),  a także 

środki na bieżące utrzymanie dróg, 

3) zapewniono środki na ochronę zdrowia, w tym na realizację Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych,  

4) zagwarantowano środki na funkcjonowanie Środowiskowego Domu 

Samopomocy, Domu Dziennego Pobytu, żłobków, finansowanie pobytu 

mieszkańców w Domach pomocy Społecznej, dodatki mieszkaniowe, zasiłki stałe,  

5) zgodnie z decyzjami Wojewody zapisano środki na świadczenia rodzinne, 

6) zapewniono środki na gospodarkę odpadami, utrzymanie zieleni, funkcjonowanie 

Zakładu Robót Publicznych, 

7) kontynuowana będzie zasada powierzenia zadań do realizacji stowarzyszeniom, 

8) zapewniono środki dla Miejskiej Biblioteki Publicznej, Kujawskiego Centrum 

Kultury, 

9) zagwarantowano środki na utrzymanie placów zabaw. 

 

Na inwestycje zapisano kwotę ponad 30,7 mln zł. Obejmuje ona kontynuację 

rozpoczętych zadań oraz nowych inwestycji, na które Miasto pozyska zewnętrzne 

dofinansowanie. 

W 2024 r. planowana jest przebudowa dróg, budowa chodników, ścieżek rowerowych. 

Środki zabezpieczone na ten cel to ponad 8 mln zł.  

W ramach zadania modernizacja infrastruktury wspierającej funkcje uzdrowiskowe  

w Inowrocławiu planuje się budowę parkingu przy ulicy Wierzbińskiego oraz 

modernizację basenu Delfin i Hali Widowiskowo – Sportowej ze środków Polskiego 

Ładu w kwocie ponad 4 mln 800 tys. zł. 

Z zakresu gospodarki mieszkaniowej planowana jest modernizacja budynków przy 

ulicy Staszica, Solankowej oraz Marulewskiej. 

Na modernizację monitoringu miasta zabezpieczono środki w wysokości 100 tys. zł.  

Zaplanowano również środki w wysokości ponad 1 mln 600 tys. zł na inwestycje  

w ramach programu Maluch + w żłobku Maja i Bajka. 

Z zakresu gospodarki komunalnej – kontynuacja zadania : poszukiwanie i rozpoznanie 

złoża wód termalnych przy dofinansowaniu zewnętrznym na te inwestycje oraz 

budowa oświetlenia ulicznego, rewitalizacja miasta.  

Projekt budżetu na 2024 r. był przedmiotem obrad Komisji Rady Miejskiej, jak 

również został zaopiniowany przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Bydgoszczy, 

która wydała opinię pozytywną z uwagami o projekcie budżetu oraz o możliwości 

sfinansowania deficytu. Wszystkie uwagi wniesione do projektu budżetu na rok 2024 
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zostały wprowadzone autopoprawką, którą przesłano do państwa radnych. Mając 

powyższe na względzie proszę o rozpatrzenie projektu budżetu wraz  

z autopoprawką.  
 

Pozwolę sobie teraz przedstawić opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej: 

Skład Orzekający Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy uchwałą  

Nr 1/P/2024 z dnia 4 stycznia 2024 roku zaopiniował pozytywnie z uwagami projekt 

uchwały budżetowej Miasta Inowrocławia na 2024 r. oraz uchwałą również z dnia 

4 stycznia 2024 r. zaopiniował pozytywnie z zastrzeżeniem możliwość sfinansowania 

planowanego deficytu przedstawionego przez Miasto Inowrocław w projekcie 

uchwały budżetowej na 2024 rok.  
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów: 

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz 

z autopoprawkami. Ponadto informuję, iż wszystkie komisje branżowe Rady Miejskiej 

pozytywnie zaopiniowały projekt budżetu na rok 2024. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Wysoka Rado, chciałbym poinformować, że w związku z informacją przekazaną przez 

panią Przewodniczącą Komisji Budżetu te opinie zostały przekazane panu 

Prezydentowi, który zajął stanowisko odnośnie przedstawionych opinii w sposób 

pisemny, wyrażając zadowolenie z faktu, że komisje zaopiniowały projekty tych 

dokumentów pozytywnie.  
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:   

Głos zabrali radni: Damian Polak, Lidia Stolarska, Jacek Bętkowski, Patryk 

Kaźmierczak.  
 

Damian Polak – Radny RMI: 

Wysoka Rado, dwa pytania dotyczące tegorocznego budżetu. Na stronie 56 mamy 

zapisane kwoty na modernizację wagonika tramwajowego, jest to 200 tysięcy złotych. 

Ja mam pytanie o stan prawny wagonika, bo wiemy z informacji medialnych, że były 

problemy z firmą, która prowadzi modernizację. Na jakim to jest etapie? Bo planujemy 

pieniądze, więc myślę, że już wiemy co dalej, jeśli mamy wydawać pieniądze na jego 

modernizację. I drugie pytanie, a tak naprawdę wniosek. W budżecie na 2024 r. mamy 

zapisaną nadwyżkę operacyjną w kwocie 1.682,558,61 zł (str. 88) i według wykładni 

Regionalnych Izb Obrachunkowych nadwyżka operacyjna jest to czynnik, jest to stała, 

którą można określić kondycję samorządu. Jeśli mamy nadwyżkę, to ta nadwyżka 

może być przekazana na inwestycje, na pokrycie kosztów związanych z inwestycjami. 

I mój taki postulat, bo kiedyś w Inowrocławiu funkcjonował budżet obywatelski, od 

wielu lat go nie ma, żeby rozwijać społeczeństwo obywatelskie i przywrócić 

mieszkańcom Inowrocławia możliwość decydowania o tym, co może być zbudowane, 

jaka inwestycja może być poczyniona na ich osiedlach.  

Wnioskuję o to, żeby część tej kwoty nadwyżki operacyjnej zapisać na budżet 

obywatelski.   
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Lidia Stolarska – Radna RMI: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, bardzo cieszę się, że wreszcie uchwalamy 

budżet na rok 2024, ponieważ zostaną uruchomione środki na zdrowie, rodzinę i na 

pomoc społeczną. I np. z zakresu ochrony zdrowia tj. 2 235 720 zł, z zakresu pomocy 

społecznej 41 339 349 zł, z zakresu pozostałych zadań dotyczących polityki 

społecznej 414 200 zł, z zakresu edukacyjnej opieki wychowawczej 2 485 322 zł  

i z zakresu rodziny 43 047 409,31 zł.  

Jako Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej te tematy są mi 

bardzo bliskie, dlatego z przyjemnością zagłosuję za przyjęciem projektu budżetu na 

rok 2024 r.   
 

Jacek Bętkowski – Radny RMI: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, budżet jaki mamy wszyscy wiemy. Dlaczego? 

Dlatego, że miasto było łupione przez rządy PiS-u. Pomimo, że bardzo późno został 

przedstawiony z racji niedbalstwa rządzących, jest taki jaki jest. Myślę, że nowy rząd 

spowoduje, że nasze miasto będzie funkcjonowało w jak najlepszym kierunku i znajdą 

się pieniądze na wszelkie inwestycje, jakie tylko są do wykonania. A miasto składało 

wiele projektów do rządzących, rządzący to wręcz obśmiewali i uważali, że oni są 

najważniejsi. Niestety ich czas przeminął, czas łupienia przeminął, nastało nowe, 

myślę, że w dobrym kierunku.   
 

Patryk Kaźmierczak – Wiceprzewodniczący RMI: 

Szanowni Państwo, pomimo tak krótkiego czasy, który pełniący funkcję Prezydenta 

miał na przygotowanie tego projektu udało się to przeprowadzić w miarę sprawnie. 

Krótko mówiąc ten projekt ma ręce i nogi, a nawiązując do wypowiedzi jednego  

z poprzedników to ja tylko powiem, że tak to prawda, że w Inowrocławiu działał 

budżet obywatelski, działał dość sprawnie. Nie przypominam sobie, żeby środowisko 

polityczne mojego poprzednika kiedykolwiek, taki budżet podniosło za tym rękę na 

sesji Rady Miejskiej. Ten budżet funkcjonował do czasu, gdy Miasto nie zostało 

pozbawione  58 milionów złotych, ale mam nadzieję, że to co zostało popsute przez te 

ostatnie 8 lat zostanie naprawione i ta kondycja finansów będzie się tylko poprawiała. 

Oczywiście będę głosował za tym budżetem, popieram i zachęcam wszystkich 

radnych do tego, żeby wsparli i poparli inwestycje, zamierzenia i projekty 

przewidziane na ten rok budżetowy.   
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja. Czy ktoś odpowie na 

pytania? 
 

Urszula Marczewska – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Środowiska  

i Rolnictwa: 

Szanowny panie Radny, jeżeli chodzi o wagonik to został on odebrany od wykonawcy, 

jest zdeponowany na Zakładzie Zieleni przy ul. Toruńskiej. Natomiast środki, które 

zostały zabezpieczone w budżecie są zaplanowane na to, aby podejmować kolejne 

kroki związane z jego odrestaurowaniem.   
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Wojciech Piniewski – pełniący funkcję Prezydenta Miasta Inowrocławia: 

Panie Przewodniczący, jeśli chodzi o budżet obywatelski, już pan radny Patryk 

Kaźmierczak wskazał jedyną przyczynę likwidacji tego budżetu w przeszłości, brak 

pieniędzy. Nie starczało pieniędzy na zaspokojenie tych elementarnych, 

najważniejszych zadań, jakie spoczywają na samorządzie. Zatem konieczność 

wprowadzenia oszczędności spowodowała odejście od tego, całkiem dobrego przecież 

pomysłu. Natomiast w tej chwili po pierwsze na wdrażanie budżetu obywatelskiego 

to nie jest ani moment, ani dobra pora i nie jest to możliwe. Prace powinny rozpocząć 

się jesienią nad budżetem i budżetem obywatelskim, w związku z tym to już nowy 

samorząd będzie to zadanie realizował. A odnośnie tej nadwyżki operacyjnej 

praktycznie ona w całości jest przeznaczona, czy będzie przeznaczona na wkład 

własny do zadań inwestycyjnych, które wymagają takiego wkładu własnego. Także 

ona jest uwzględniona w budżecie, ale zadania, które ma sfinansować też już są 

przewidziane.  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Przystępujemy do głosowania. 

 

Głosowanie 6 – za podjęciem uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta 

Inowrocławia na rok 2024. 
 

Wynik głosowania: za - 17, przeciw – 5, wstrzym. się – 0.  
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LXXVIII/670/2024 w sprawie 

uchwalenia budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2024. 

 

Ad 7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Inowrocławia na lata 2024-2034. 
 

Dorota Rutkowska – Skarbnik Miasta Inowrocławia: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, wnoszę o rozpatrzenie projektu uchwały  

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024 – 2034. Celem opracowania 

Wieloletniej Prognozy Finansowej jest wykazanie, że Miasto jest zdolne obsłużyć 

posiadany dług.  

W sporządzonej Wieloletniej Prognozie Finansowej, Miasto spełnia normy określone 

w ustawie o finansach publicznych. 

Miasto przewiduje, że wykonanie budżetu za rok 2023 będzie korzystniejsze niż 

zakładał plan, a tym samym ulegną poprawie relacje określone w art. 243 ustawy  

o finansach publicznych. 

Proszę o rozpatrzenie projektu uchwały.  
 

Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej: 

Skład Orzekający Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy uchwałą  

z dnia 4 stycznia 2024 roku zaopiniował pozytywnie z zastrzeżeniem projekt uchwały 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Inowrocławia na lata 2024 – 
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2034, gdzie zwrócono uwagę na wskaźniki spłaty zadłużenia, iż są na granicy 

spełnienia.  
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów: 

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 

uchwały.  
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja: 

Nie było. 

 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja. Przystępujemy do 

głosowania. 
 

Głosowanie 7 – za podjęciem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta Inowrocławia na lata 2024-2034. 
 

Wynik głosowania: za - 17, przeciw – 5, wstrzym. się – 0.  
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LXXVIII/671/2024 w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Inowrocławia na lata 2024-

2034. 
 

Wojciech Piniewski – pełniący funkcję Prezydenta Miasta Inowrocławia: 

Szanowni Państwo, Panie Przewodniczący bardzo dziękuje za przyjęcie budżetu. 

Cieszyła mnie dyskusja na posiedzeniach komisji, pytania zadawane, propozycje 

składane przez Państwa Radnych, za które bardzo dziękuję. A dobrym obyczajem od 

wielu, wielu lat jest to, że po przyjęciu budżetu Państwo jesteście zaproszeni na 

poczęstunek. Zatem wiem, że teraz Pan Przewodniczący ogłosi przerwę, a ja 

wszystkich Państwa zapraszam.   
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Szanowni Państwo, a więc dobrym obyczajem, który panuje tutaj od wielu, wielu lat 

ogłaszam przerwę ok. 20 minut.  

 

po przerwie 

 

Ad 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia sieci prowadzonych 

przez Miasto Inowrocław publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych  

w szkołach podstawowych: 
 

Magdalena Kaiser – Naczelnik Wydziału Oświaty i Sportu: 

Przedstawiła projekt uchwały. 
 

Elżbieta Jardanowska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury: 

Komisja  Oświaty i Kultury pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.  
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Zapytania do projektu uchwały i dyskusja: 

Głos zabrali radni: Damian Polak, Elżbieta Jardanowska. 
 

Damian Polak – Radny RMI: 

Pani Naczelnik krótkie pytanie, czy to przyłączenie, o którym Pani mówiła rodzi 

jakiekolwiek koszty dla miasta? Jeśli tak to jakie? 
 

Elżbieta Jardanowska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury: 

Chciałam poinformować szanownych zebranych, że na Komisji, która miała miejsce 

w tym miesiącu, rozmawialiśmy bardzo szeroko z Panią Naczelnik na temat przejęcia 

tego przedszkola, zadaliśmy wiele pytań. Myślę Pani Naczelnik, że potwierdzi Pani, 

że bardzo merytorycznych pytań, czyli o losy pracowników, o losy przejęcia, finanse 

itd. Także Komisja, jakby nie rekomenduje tego projektu na zasadzie, że wchodzi  

w nasze kompetencje, ale naprawdę był on przez nas bardzo szeroko analizowany  

i proszę uwierzyć, że rokowania, co do tego przedszkola naprawdę są bardzo dobre. 

Budynek jest w znakomitym stanie, przejmuje go Miasto, praktycznie nie trzeba 

żadnych remontów ani wkładów w to. Pracownicy w większości zostaną na miejscach 

pracy, przynajmniej te umowy, które dotyczą stałego zatrudnienia. I co by było dla nas 

najważniejsze, gdybyśmy zlikwidowali albo nie przejęli tej placówki, to musimy mieć 

świadomość, że wiele dzieci pozostanie bez miejsca. Wiem, że mogłyby trafić do 

małych przedszkoli, ale same mamy dzieci, mamy wnuków i wiemy, że przenieść  

z przedszkola do innej placówki nie jest taką prostą drogą. Dziecko się związuje  

z nauczycielem, z przedszkolem, to jest jego droga. I wydawało się nam, że jest to 

naprawdę projekt, który należy wesprzeć.   
 

Magdalena Kaiser – Naczelnik Wydziału Oświaty i Sportu: 

Dziękuję bardzo, tak jak Pani Przewodnicząca powiedziała, tak jest Panie Radny, jest 

to placówka, która została 3 lata temu poddana termomodernizacji, pięknie wygląda 

na zewnątrz, może trzeba wprowadzić jakieś małe rzeczy, wiadomo. Dużych 

remontów Pani Dyrektor pewnie nie prowadziła, ale wiecie Państwo, każde 

przedszkole niepubliczne nas też dużo kosztuje, bo prawie 1000 zł płacimy na dziecko, 

które uczęszcza do placówki niepublicznej. Także na pewno będzie się to opłacało. 

Tak myślę. I zapewniamy po prostu więcej miejsc w naszych placówkach publicznych. 

I to jest ważne.   
 

Damian Polak – Radny RMI: 

ad vocem 

Proszę nie odebrać tego, jako negację tego pomysłu, bo pomysł jest bardzo dobry  

i samorząd powinien rozszerzać, taką działalność dla dzieci w wieku przedszkolnym, 

jak najwięcej, żeby było takich miejsc, gdzie rodzice mogą swoje pociechy oddawać 

pod opiekę. Chodziło mi tylko o to, czy Miasto będzie musiało jakiekolwiek koszty 

ponieść, a jeśli z tego co Pani Naczelnik powiedziała ten budynek jest 

wyremontowany, przystosowany, my go przejmujemy i tam będziemy prowadzili 

działalność, jako samorząd to jest to dobry pomysł.  
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Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja. Przystępujemy do 

głosowania. 
 

Głosowanie 8 – za podjęciem uchwały w sprawie ustalenia sieci prowadzonych przez 

Miasto Inowrocław publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach 

podstawowych. 
 

Wynik głosowania: za - 22, przeciw – 0, wstrzym. się – 0.  
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LXXVIII/672/2024 w sprawie 

ustalenia sieci prowadzonych przez Miasto Inowrocław publicznych przedszkoli  

i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych. 

 

Ad 9. Przedstawienie informacji nt. funkcjonowania żłobków miejskich  

w Inowrocławiu: 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Przedstawił informację. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej: 

Komisja Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej pozytywnie zaopiniowała 

informację. 
 

Dyskusja: 

Nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam dyskusję.  
 

W związku z powyższym przystępujemy do rozpatrzenia kolejnych punktów. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Wysoka Rado, w przypadku gdy w porządku obrad kolejno następujące po sobie 

punkty dotyczą projektów uchwał pochodzących od tego samego wnioskodawcy, 

obejmujących sprawy z tego samego lub podobnego zakresu, które jednocześnie 

wchodzą w zakres działania jednej komisji, Rada może postanowić o przedstawieniu 

w jednym wystąpieniu wszystkich tych projektów uchwał przez wnioskodawcę oraz 

odpowiednio opinii właściwej komisji. Dalsze postępowanie związane 

z rozpatrywaniem projektów każdej z uchwał następuje według normalnych zasad 

(§ 37 ust. 2 Statutu).  
 

Przystępujemy do głosowania. 
 

Kto jest za przyjęciem wniosku o przedstawienie w jednym wystąpieniu 

3 projektów uchwał ujętych w punktach 10,11,12 porządku obrad oraz 

przedstawienie opinii właściwej komisji w tym zakresie?  
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Głosowanie 9 -  za przyjęciem wniosku. 
 

Wynik głosowania: za -  19, przeciw – 0, wstrzym. się – 2. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 10 do protokołu. 
 

Stwierdzam, że Rada przyjęła wniosek.   
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Proszę o wystąpienie pana Romualda Kaisera – Naczelnika Wydziału Gospodarki 

Przestrzennej i Nieruchomości i przedstawienie 3 projektów uchwał ujętych kolejno 

w punktach  10, 11, 12 porządku obrad. 
 

Romuald Kaiser – Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości: 

Przedstawił projekt uchwały ujętych kolejno w punktach 10, 11, 12 porządku obrad. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Proszę o wystąpienie pana Jacka Bętkowskiego – Przewodniczącego Komisji Ładu 

Przestrzennego, Gospodarki Nieruchomościami i Spraw Mieszkaniowych 

i przedstawienie opinii Komisji w zakresie wskazanych 3 projektów uchwał. 
 

Jacek Bętkowski – Przewodniczący Komisji Ładu Przestrzennego, Gospodarki 

Nieruchomościami i Spraw Mieszkaniowych: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawione projekty uchwał. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Przystępujemy teraz do punktów zapytania i dyskusja oraz do głosowań w zakresie 

przedstawionych projektów uchwał. 
 

Zapytania do projektów uchwał i dyskusja: 

Nie było. 
 

Ad 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia, że miejscowy 

plan zagospodarowania przestrzennego nie narusza ustaleń studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego: 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 10 – za podjęciem uchwały w sprawie stwierdzenia, że miejscowy plan 

zagospodarowania przestrzennego nie narusza ustaleń studium uwarunkowań  

i kierunków zagospodarowania przestrzennego. 
 

Wynik głosowania: za -  17, przeciw – 0, wstrzym. się – 5. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 11 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LXXVIII/673/2024 w sprawie 

stwierdzenia, że miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego nie narusza 

ustaleń studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego. 
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Ad 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozstrzygnięcia o sposobie 

realizacji, zapisanych w planie, inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej 

należących do zadań własnych gminy oraz zasadach ich finansowania: 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 11 – za podjęciem uchwały w sprawie rozstrzygnięcia o sposobie 

realizacji, zapisanych w planie, inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej 

należących do zadań własnych gminy oraz zasadach ich finansowania. 
 

Wynik głosowania: za -  17, przeciw – 0, wstrzym. się – 5. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 12 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LXXVIII/674/2024 w sprawie 

rozstrzygnięcia o sposobie realizacji, zapisanych w planie, inwestycji z zakresu 

infrastruktury technicznej należących do zadań własnych gminy oraz zasadach ich 

finansowania. 

 

Ad 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Miasta Inowrocławia dla obszaru położonego  

w rejonie ulic: Nowej, Spółdzielców, Transportowca, Pogodnej, Stanisława 

Przybyszewskiego i Poznańskiej: 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 12 – za podjęciem uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Miasta Inowrocławia dla obszaru położonego  

w rejonie ulic: Nowej, Spółdzielców, Transportowca, Pogodnej, Stanisława 

Przybyszewskiego i Poznańskiej. 
 

Wynik głosowania: za -  17, przeciw – 0, wstrzym. się – 5. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 13 do protokołu. 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LXXVIII/675/2024 w sprawie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Miasta Inowrocławia dla 

obszaru położonego w rejonie ulic: Nowej, Spółdzielców, Transportowca, Pogodnej, 

Stanisława Przybyszewskiego i Poznańskiej. 

 

Ad 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie oceny aktualności studium 

uwarunkowań i kierunków  zagospodarowania przestrzennego oraz miejscowych 

planów zagospodarowania przestrzennego Miasta Inowrocławia: 
 

Romuald Kaiser – Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości: 

Przedstawił projekt uchwały. 
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Jacek Bętkowski – Przewodniczący Komisji Ładu Przestrzennego, Gospodarki 

Nieruchomościami i Spraw Mieszkaniowych: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja: 

Nie było. 

 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja. Przystępujemy do 

głosowania. 
 

Głosowanie 13 – za podjęciem uchwały w sprawie oceny aktualności studium 

uwarunkowań i kierunków  zagospodarowania przestrzennego oraz miejscowych 

planów zagospodarowania przestrzennego Miasta Inowrocławia. 
 

Wynik głosowania: za - 17, przeciw – 2, wstrzym. się – 1.  
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LXXVIII/676/2024 w sprawie oceny 

aktualności studium uwarunkowań i kierunków  zagospodarowania przestrzennego 

oraz miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego Miasta Inowrocławia. 

 

Ad 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zrzeczenie 

się prawa użytkowania wieczystego: 
 

Romuald Kaiser – Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości: 

Przedstawił projekt uchwały. 
 

Jacek Bętkowski – Przewodniczący Komisji Ładu Przestrzennego, Gospodarki 

Nieruchomościami i Spraw Mieszkaniowych: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja: 

Nie było. 

 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja. Przystępujemy do 

głosowania. 
 

Głosowanie 14 – za podjęciem uchwały w sprawie w sprawie wyrażenia zgody na 

zrzeczenie się prawa użytkowania wieczystego. 
 

Wynik głosowania: za - 17, przeciw – 0, wstrzym. się – 5.  
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LXXVIII/677/2024 w sprawie 

wyrażenia zgody na zrzeczenie się prawa użytkowania wieczystego. 
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Ad 15. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi. 
 

Danuta Jaskulska – Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji: 

Przedstawiła projekt uchwały. 
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:  

Nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja. Przystępujemy do 

głosowania. 
 

Głosowanie 15 – za podjęciem uchwały i uznaniem skargi za bezzasadną. 
 

Wynik głosowania: za -  16, przeciw – 0, wstrzym. się –6. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LXXVIII/678/2024 w sprawie 

rozpatrzenia skargi. 

 

Ad 16. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie ustalenia terminów realizacji 

czynności niezbędnych do dokonania wyborów uzupełniających ławników na 

kadencję 2024-2027 do Sądu Rejonowego w Inowrocławiu: 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Wysoka Rado, potrzebnych jest 11 ławników do orzekania, ta liczba jest 

nieobsadzona, stąd też pismo od Prezesa Sądu o uzupełnienie tego składu. Jak Państwo 

wiecie do naszych kompetencji należy ewentualne wyłonienie, jeżeli będą chętni. I ta 

uchwała po prostu rozpoczyna na nowo procedurę wyłonienia kolejnej grupy 

ławników tak, aby Sąd miał pełną obsadę. 

Uzupełniające wybory ławników sądowych w kadencji 2024-2027 odbędą się 

najpóźniej do końca maja 2024 r. 
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:  

Nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja. Przystępujemy do 

głosowania. 

 

Głosowanie 16 – za podjęciem uchwały w sprawie ustalenia terminów realizacji 

czynności niezbędnych do dokonania wyborów uzupełniających ławników na 

kadencję 2024-2027 do Sądu Rejonowego w Inowrocławiu. 
 

Wynik głosowania: za -  19, przeciw – 0, wstrzym. się –1. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
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Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LXXVIII/679/2024 w sprawie 

ustalenia terminów realizacji czynności niezbędnych do dokonania wyborów 

uzupełniających ławników na kadencję 2024-2027 do Sądu Rejonowego  

w Inowrocławiu. 
 

Ad 17. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie powołania Zespołu 

Opiniodawczego do wyboru ławników:   
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Kolejny punkt, który związany jest z wyborami. Wymóg prawny jest taki, żeby wybrać 

ławników to najpierw należy powołać Zespół, który opiniuje tych kandydatów.  

I proponuję, żeby ten zespół powołać w takim samym składzie jak to miało miejsce  

w ubiegłym roku, kiedy wyłanialiśmy część ławników. Przypomnę, że byli to: 
 

1. Pani radna Elżbieta Jardanowska, 

2. Pan radny Jacek Bętkowski, 

3. Pani radna Danuta Jaskulska, 

4. Pani radna Lidia Stolarska,  

5. Pan radny Dobromir Szymański. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Czy są jakieś inne propozycje?  

Jeśli nie to zapytuję te osoby czy wyrażają zgodę. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Czy Pani radna Elżbieta Jardanowska wyraża zgodę? 
 

Elżbieta Jardanowska – Radna RMI: 

Tak, wyrażam zgodę. (wypowiedź bez mikrofonu) 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Czy Pan radny Jacek Bętkowski wyraża zgodę? 
 

Jacek Bętkowski – Radny RMI: 

Tak, wyrażam zgodę. (wypowiedź bez mikrofonu) 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Czy Pani radna Danuta Jaskulska wyraża zgodę? 
 

Danuta Jaskulska – Radna RMI: 

Tak, wyrażam zgodę. (wypowiedź bez mikrofonu) 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Czy Pani radna Lidia Stolarska wyraża zgodę? 
 

Lidia Stolarska – Radna RMI: 

Tak, wyrażam zgodę. (wypowiedź bez mikrofonu) 
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Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Czy Pan radny Dobromir Szymański wyraża zgodę? 
 

Dobromir Szymański – Radny RMI: 

Nie wyraził zgody. (wypowiedź bez mikrofonu) 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Szanowni Państwo, czyli ten skład musimy uzupełnić o jedną osobę.  

Czy ktoś chciałby się zgłosić sam? 

Może pani Ewa Kempska? Wyraża Pani zgodę?  
 

Ewa Kempska – Radna RMI: 

Tak, wyrażam zgodę. (wypowiedź bez mikrofonu) 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Dobrze, dziękuję. Czyli mamy 5-osobowy Zespół.   
 

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 17 - za przyjęciem na członków do Zespołu Opiniodawczego do wyboru 

ławników w składzie: Elżbieta Jardanowska, Jacek Bętkowski, Danuta Jaskulska, 

Lidia Stolarska, Ewa Kempska.  
 

Wynik głosowania: za -  20, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 18 do protokołu. 
 

Stwierdzam, że Zespół został powołany.  
 

Proszę o wpisanie tych nazwisk do przedstawionego projektu uchwały, tj.: 
 

1) radna - Elżbieta Jardanowska - przewodnicząca; 

2) radny - Jacek Bętkowski - członek; 

3) radna - Danuta Jaskulska - członek; 

4) radna - Lidia Stolarska - członek; 

5) radna – Ewa Kempska - członek. 
 

Głosowanie 18 – za podjęciem uchwały w sprawie powołania Zespołu 

Opiniodawczego do wyboru ławników. 
 

Wynik głosowania: za -  21, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 19 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LXXVIII/680/2024 

w sprawie powołania Zespołu Opiniodawczego do wyboru ławników. 
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Ad 18. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zgody na rozwiązanie  

z radnym stosunku pracy: 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Wysoka Rado, pismem z dnia 17 stycznia 2024 r. (wpływ do Biura Rady: 22 stycznia 

br.), Minister Rolnictwa i Rozwoju Wsi, zwrócił się do Rady Miejskiej Inowrocławia 

z wnioskiem o wyrażenie zgody na odwołanie Pana Marcina Wrońskiego, w trybie art. 

4 ust. 4 ustawy z dnia 10 lutego 2017 r. o Krajowym Ośrodku Wspierania Rolnictwa, 

ze stanowiska Zastępcy Dyrektora Generalnego Krajowego Ośrodka Wspierania 

Rolnictwa. Wskazał jednocześnie, że przyczyna rozwiązania stosunku pracy nie jest 

związana z wykonywaniem przez radnego mandatu.  
 

Zgodnie z art. 25 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, 

rozwiązanie z radnym stosunku pracy wymaga uprzedniej zgody rady gminy, stąd ten  

projekt ujęty w porządku dzisiejszych obrad. 
 

Niestety nie ma Pana radnego Marcina Wrońskiego, bo chciałbym go poprosić o jakieś 

wystąpienie, jeżeli oczywiście miałby taką potrzebę, ale jest to nie możliwe ze 

względu na jego nieobecność.   
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:  

Głos zabrali: pełniący funkcję Prezydenta Miasta Inowrocławia Wojciech Piniewski, 

radny Jacek Tarczewski.  
 

Wojciech Piniewski – pełniący funkcję Prezydenta Miasta Inowrocławia: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, ja również ubolewam, że nie ma dzisiaj Pana 

Marcina Wrońskiego na sali, bo z pewnością pewne argumenty z jego strony mogłyby 

paść i mogłyby być interesujące. Natomiast dlaczego poprosiłem o głos, dlaczego  

w tej sprawie chcę się wypowiedzieć, bo zwracam się do Państwa z prośbą, zwracam 

się z apelem o podjęcie takiej uchwały. Bardzo wiele samorządów w ostatnich czasach 

takie uchwały przyjmuje i są to uchwały podejmowane w wyniku zmian, jakie zaszły 

jesienią ubiegłego roku. Powstanie nowej rzeczywistości, powstanie Koalicji  

15 października spowodowało, że po dosyć długich perturbacjach powstał nowy rząd, 

jest nowy Minister Rolnictwa i nie można się specjalnie dziwić temu, że nowy 

Minister Rolnictwa chce dobierać sobie nowych współpracowników, że nie chce 

współpracować z osobami, które tworzyły te struktury m.in. KOWR-u w latach 

poprzednich. Ja daleki jestem od oceny kompetencji, kwalifikacji, doświadczenia 

zawodowego Pana radnego Zastępcy Dyrektora Generalnego KOWR-u, bo nawet nie 

podejmę próby odnoszenia się do tych rzeczy. Natomiast nie dziwię się Ministrowi 

Rolnictwa, że taką zmianę chce wprowadzić, choćby i z tego powodu, że nie może 

mieć zaufania do Pana Marcina Wrońskiego i jego umocowania politycznego  

w jednym ugrupowaniu, z takim znanym posłem, szarlatanem medycyny jak poseł 

Mejza, czy znanym ostatnio najbardziej z tych afer związanych z Narodowym 

Centrum Badań i Rozwoju Panem posłem Adamem Bielanem. Ja z takimi osobami też 

bym nie chciał współpracować.    
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Jacek Tarczewski – Radny RMI: 

ad vocem 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, nie wiem w jakim trybie wystąpił Pan 

pełniący obowiązki Prezydenta Miasta. Proszę nie formułować, że Pan Prezydent 

Miasta jak tu Pan Przewodniczący mówi, Pan Wojciech Piniewski, bo to jest wyłączna 

kompetencja radnych. Prezydent nie ma w tym momencie (nawet jeżeli byłby 

Prezydentem) nic do dyskutowania w tym punkcie. To jest wyraźna i wyłączna 

kompetencja radnych, bo pismo zostało skierowane do Rady Miejskiej, nie do 

Prezydenta Miasta, bo Pan Wroński nie jest zatrudniony u Prezydenta, tylko pełni 

funkcję radnego, nie ma stosunku pracy z Urzędem, w związku z tym absolutnie 

wypowiedź typowo polityczna, chyba skrojona pod potrzeby kampanii wyborczej.  

I jeżeli można to prosiłbym ją w ogóle wycofać z protokołu jako wypowiedź, której  

w ogóle nie było.  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Szanowni Państwo, w tym punkcie do dyskusji zgłosił się tylko pełniący funkcję 

Prezydenta Pan Wojciech Piniewski i głosu udzieliłem radnemu Tarczewskiemu  

w trybie określonym w statucie jako głos ad vocem, czyli sprostowania, czy też 

odniesienia się do wypowiedzi przedmówcy, a więc pozostałe głosy poza Panem 

Wojciechem Piniewskim proszę o zrezygnowanie, bo nie udzielę Państwu głosu poza 

trybem określonym w statucie. Ja chciałbym zwrócić tylko jedną uwagę na to, co 

powiedział kolega radny Tarczewski, że pełniący funkcję Prezydenta Miasta 

Inowrocławia pełni dokładnie te same obowiązki co Prezydent Miasta, więc zgodnie 

z naszym Statutem, a także ustawą o samorządzie gminnym może zabrać w czasie 

sesji głos w każdym czasie.  

 

Wojciech Piniewski – pełniący funkcję Prezydenta Miasta Inowrocławia: 

Dziękuję Panie Przewodniczący za te wyjaśnienia, oczywiście ja absolutnie nie mam 

zamiaru ingerować w Państwa kompetencje. Szanuję je i pozostawiam Waszą władzę 

jako organowi suwerennemu prawo decydowania w tej właśnie kwestii. Natomiast tak 

jak Pan Przewodniczący powiedział, prawo zabrania głosu przysługuje mi. I z tego 

prawa na pewno, jako pełniący funkcję powinienem korzystać. Co do skojarzenia Pana 

radnego z kampanią wyborczą, nie wiem czy to fobia, ja wiem, że będą wybory, 

natomiast dowiedziałem się, że jak spotkałem się z Arcybiskupem Glempem  

i Kardynałem Nyczem to też była kampania wyborcza. Zabieram głos – kampania 

wyborcza. Najlepiej jakbym siedział w domu i milczał. Wtedy by nie było kampanii 

wyborczej.  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja. Przystępujemy do 

głosowania. 

 

Głosowanie 19 – za podjęciem uchwały w sprawie zgody na rozwiązanie z radnym 

stosunku pracy. 
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Wynik głosowania: za -  15, przeciw – 1, wstrzym. się –1. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LXXVIII/681/2024 w sprawie zgody 

na rozwiązanie z radnym stosunku pracy. 

 

Ad 19. Przedstawienie obwieszczenia w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu 

uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 

właścicieli nieruchomości, którzy pozbywają się z terenu nieruchomości 

nieczystości ciekłych oraz właścicieli, którzy nie są obowiązani do ponoszenia 

opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy:  
 

Zapytania i dyskusja:  

Nie było.       
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania i dyskusja. 

 

Ad 20. Przedstawienie obwieszczenia w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu 

uchwały w sprawie regulamin utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta 

Inowrocławia: 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

W tym samym trybie tekst jednolity będzie obejmował  wszystkie przyjęte dotychczas 

zmiany, zostanie ogłoszony w Wojewódzkim Dzienniku Urzędowym Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego w formie obwieszczenia o treści takiej, jak Państwo mają.  

 

Zapytania i dyskusja:  

Nie było.       
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania i dyskusja. 

 

Ad 21. Przedstawienie obwieszczenia w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu 

uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  

i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi: 
 

Zapytania i dyskusja:  

Nie było.       
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania i dyskusja. 
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Ad 22. Wolne wnioski i informacje bieżące: 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Czy w tym punkcie, ktoś z Państwa chciałby przedstawić informacje lub złożyć 

wnioski dotyczące organizacji prac Rady i Komisji?  

 

Jacek Tarczewski – Radny RMI: 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, Pan pełniący obowiązki Prezydenta 

Wojciech Piniewski raczył sformułować takie wyrażenie „fobia”. Czy to do moich 

wypowiedzi się tyczyło? Ja nie mam żadnych fobii. Proszę tylko przed wystąpieniami 

przygotować się do nich. A jeśli mowa już o osobach, które żyją i nie żyją to trzeba je 

zacząć rozróżniać. To, że Pan się spotkał z kimś to może Pan jeszcze pamięta dawne 

czasy. Ze zdjęć widać, że spotkał się Pan rzeczywiście z Kardynałem Kazimierzem 

Nyczem… 
 

Przewodniczący odebrał głos radnemu Jackowi Tarczewskiemu i poprosił, aby odnosił 

się wyłączenie do organizacji pracy Rady. 

 

Patryk Kaźmierczak – Wiceprzewodniczący RMI: 

Absolutnie w przedmiocie organizacji pracy Rady, zanim stwierdzimy Szanowni 

Państwo, czy ktoś ma prawo do zabierania głosu czy też nie to radziłbym Panu 

radnemu się przygotować i zapoznać ze Statutem. Dziękuję. 
 

Wojciech Piniewski – pełniący funkcję Prezydenta Miasta Inowrocławia: 

Oczywiście to było przejęzyczenie. Spotkałem się w Instytucie Prymasa Glempa, stąd 

to skojarzenie. Drugą osobą z wielu, z którą spotkałem się w piątek był oczywiście 

Arcybiskup Wojciech Polak, ale jeżeli to tak Pana zabolało to osobiście przepraszam.  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Następną (roboczą) sesję przewiduję na dzień 26 lutego 2024 r. Ze względu na różne 

sygnały płynące wcześniej od Państwa, komisje zostały skumulowane w trochę inny 

sposób niż dotychczas, a to ze względu na plany urlopowe. 

Materiały na sesję w statutowym terminie zostaną przesłane drogą elektroniczną na 

adresy e-mail. 
 

Przypominam również, że do 30 kwietnia br. należy złożyć oświadczenia majątkowe 

za 2023 r. Powinno ono być złożone według stanu na dzień 31 grudnia 2023 roku. 

Oświadczenie majątkowe wraz z kopią PIT za rok poprzedni i jego ewentualną 

korektą, radni składają na ręce Przewodniczącego Rady lub u upoważnionego 

Naczelnika Biura Rady Miejskiej. Obowiązek złożenia oświadczeń majątkowych 

ciąży na wszystkich, którzy będą kończyć kadencję na zakończenie kadencji. Przepisy 

mówią, że to ma być dwa miesiące przed tą datą. Przypomnę, że datą kończącą 

kadencję jest 30 kwietnia br. W związku z tym do końca lutego należałoby złożyć 

takowe oświadczenia. I mamy tutaj taki problem, czy również z PIT, ponieważ może 

to być niemożliwe do wykonania, gdyż pracodawcy mają obowiązek np. PIT 11 

przesłać do końca lutego. I może się tak zdarzyć, że ktoś z Państwa, kto posiada jakiś 
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stosunek pracy może otrzymać ostatniego lutego PIT, więc siłą rzeczy może nie 

zdążyć ze złożeniem oświadczenia.   

 

Maria Kręc – Naczelnik Biura Prawnego: 

Oświadczenie, które jesteście Państwo zobowiązani złożyć do 29 lutego br., czyli na 

dwa miesiące przed upływem kadencji składa się według stanu na dzień złożenia i bez  

PIT-u, bo i tak do 30 kwietnia ten PIT wpłynie.  
 

Ad 23. Zakończenie obrad. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, zamykam LXXVIII sesję Rady 

Miejskiej Inowrocławia.  
 

Sesja trwała od godz. 1000 do godz. 1150. 

 

 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej Inowrocławia 

 

/-/Tomasz Marcinkowski 

 

 

Sekretarz obrad: 

 

/-/Ewa Podogrodzka 
 

 

Protokółowała: /-/Monika Kozioł 

 

 

Nagranie z obrad sesji oraz imienne wykazy głosowań radnych udostępniono w Biuletynie Informacji 

Publicznej: bip.inowroclaw.pl  


